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Stadsstyrelsen § 36 24.02.2020

Mötets laglighet och beslutförhet

STST § 36

Beslut: Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.

  Stadsstyrelsen beslutade ta tilläggslistans ärende ”Att ansluta sig
till klient- och patientdatasystemet Apotti” för behandling.

 ---
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Stadsstyrelsen § 37 24.02.2020

Protokolljusterare

STST § 37

Beslut: Till protokolljusterare valdes ledamöterna Arja Isotalo och Tom
Liljestrand.

 ---
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Stadsstyrelsen § 38 24.02.2020

Verkställighet av stadsfullmäktiges beslut

STST § 38
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen konstaterar om besluten i stadsfullmäktiges
sammanträde 19.2.2020 att de

1. inte går utöver stadsfullmäktiges befogenheter,
2. att de övrigt inte är lagstridiga,
3. samt anteckna besluten för kännedom och verkställa dem enligt

följande:

§ 3 Val av direktion, Lovisa medborgarinstitut: Skickas dem som saken
gäller.

§ 4 Att bevilja borgen för lån, Lovisa å:s rensningssammanslutning:
Skickas till ekonomibyrån och Lovisa å:s rensningssammanslutning.

§ 5 Förteckning över beslut om delegering av befogenheter

§ 6 Minska matsvinnet från skolorna, fullmäktigemotion

§7 Belysning av lättrafikled på Smedjevägen, fullmäktigemotion

§ 8 Iståndsättande av Gråbergs bostadsområde, fullmäktigemotion

§ 9 Att reda ut beläggnings- och reparationsskulden för gator,
fullmäktigemotion

§ 10 Att rena vatten med hjälp av UV-desinficering, fullmäktigemotion

§ 11 Jämlik produktion av vatten i staden av vattenaffärsverkets
vattendistribution, fullmäktigemotion

§ 12 Kvällsmottagning i hälsocentralen, fullmäktigemotion: Skickas till
grundtrygghetscentralen.

§ 13 Kumulativ projektuppföljning av inkomster/utgifter för
bostadsmässan från år 2019 till slutet av år 2024, fullmäktigemotion:
Skiackas till ekonomibyrån och stadsdirektören.

Beslut: Stadsfullmäktiges första vice ordförande Janne Lepola anmälde
jäv gällande paragraf 4 (grund: närstående till delaktig) och
avlägsnade sig från mötesrummet för den tid som ärendet
behandlades.
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  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 39 24.02.2020

Lovisa stads upphandling av persontrafik 2020

142/08.01.01/2020

STST § 39
 Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn 050 382 7550,

utbildningschef Timo Tenhunen, tfn 0440 555 332, servicechef för
tjänster för seniorer Lisbeth Forsblom, tfn 0440 555 345,
upphandlingssakkunnig Antti Pakkanen, tfn 0440 555 922

 Lovisa stad har gällande avtal om skolskjutsar, lokaltrafik och
färdtjänst för äldre personer. De nuvarande avtalen löper ut
sommaren 2020.

 Avsikten är att konkurrensutsätta de nya avtalen under våren 2020.
Med stöd av den upphandlingssakkunniga har upphandlingen
beretts som en gemensam upphandling för centralen för bildning
och välfärd, centralen för näringsliv och infrastruktur och
grundtrygghetscentralen. På Rådhuset ordnades också en öppen
marknadsdialog för företagare 3.2.2020. Då hade företagarna
möjlighet att kommentera utkastet till anbudsförfrågan, ställa
frågor och framföra sina tankar om upphandlingen.

 Upphandlingen kommer att gälla alla tre centralerna och
inbegriper transporter av olika slag, vilka delvis kommer att
sammanslås i delanbudsinfordringarna på lämpligt sätt. Till
exempel kan samma anbudsgivare ha hand om basturelaterade
persontransporter för grundtrygghetscentralen mellan
skolskjutsarna för centralen för bildning och välfärd.

 Genom att sammanslå persontransporter eftersträvas
synergifördelar, bättre och mer lockande konkurrens vid
anbudsförfarandet och kostnadseffektivitet genom välfungerande
transporter. Avsikten är att publicera anbudsförfrågan i
månadsskiftet februari-mars.

 Syftet med denna konkurrensutsättning är att de nya avtalen träder
i kraft då skolorna börjar i augusti 2020.

 Upphandlingen kommer att genomföras som en
tjänsteupphandling som överstiger EU-tröskelvärdet. Vid
konkurrensutsättningen används öppet förfarande. Upphandlingen
uppskattas uppgå till cirka 10 000 000 euro (moms 0 %), vilket
inbegriper hela avtalsperioden och eventuella optionsår i samtliga
avtal. I alla avtal är avtalsperioden 3+1+1 år. Av dessa är tre år
egentlig avtalsperiod och två år enskilda optionsår som tas i bruk
genom beställarens separata beslut.
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 Vid anbudsförfarandet beaktas som en miljö- och klimataspekt
Euro-utsläppsklassen för anbudsgivarens fordonsmateriel, vilken
kommer att poängsättas. För lokaltrafikens del är minimikravet
Euro 4 och för skolskjutsarna och de färdtjänster som sammanslås
med dem är minimikravet Euro 5. Som minimikrav för de bussar
som sköter skolskjutsar tillämpas utsläppsklassen Euro 4. Vid
anbudsförfarandet kan anbuden få högst 100 poäng. Av dessa
hänför sig 90 poäng till det kilometerpris som anges och 10 till
fordonsmaterielens Euro-utsläppsklass.

 Upphandlingen innehåller inga sådana särskilda grunder som
skulle möjliggöra alternativa anbudsförfaranden enligt
upphandlingslagen, såsom konkurrenspräglad dialog.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen antecknar redogörelsen ovan för kännedom.

Beslut: Upphandlingssakkunnig Antti Pakkanen, infrastrukturchef Markus
Lindroos, servicechef Lisbeth Forsblom och utbildningschef Timo
Tenhunen presenterade ärendet.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 173 21.11.2019
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 18 06.02.2020
Stadsstyrelsen § 40 24.02.2020

Verksamhetsområdet för Pernå Skärgårds Vattenandelslag

549/14.05/2019

NLIN § 173
 Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn 050 382 7550

Pernå Skärgårds Vattenandelslag har lämnat Lovisa stad ett förslag
om verksamhetsområde för vattenförsörjning (avlopp och vatten).

Staden fattar beslut om vattenandelslagens verksamhetsområden
antingen utifrån vattenandelslagens förslag eller utifrån stadens
förslag efter att först ha hört andelslaget.

Innan man fattar beslut om verksamhetsområde måste man även
begära utlåtanden från tillsynsmyndigheterna och bereda
fastighetsägarna och fastighetsinnehavarna tillfälle att bli hörda. 

Enligt lagen om vattentjänster ska kommunen utveckla
vattentjänsterna inom sitt område i överensstämmelse med
samhällsutvecklingen för att uppfylla lagens syften (5 § i lagen om
vattentjänster). Syftet med lagen är att trygga vattentjänster som,
till skäliga kostnader, ger tillgång till tillräckligt med hygieniskt
och även i övrigt oklanderligt hushållsvatten samt sådan
avloppshantering som är ändamålsenlig med avseende på hälso-
och miljöskyddet (1 § i lagen om vattentjänster).

Verksamhetsområdet ska omfatta de områden där det är
nödvändigt att ansluta fastigheterna till vattentjänstverkets
vattenledning eller avlopp på grund av storleken eller
beskaffenheten av bosättningen eller av närings- och
fritidsverksamhet som beträffande vattentjänster kan jämställas
med bosättning. Verkets verksamhetsområde ska dock vara sådant
att verket kan ekonomiskt och tillbörligt sköta om
vattenförsörjningen inom sitt område.

Inom verksamhetsområdet kan man avgränsa delar där verket
endast ansvarar för leverans av hushållsvatten eller avledning av
avlopp, dagvatten och torkvatten från underbyggnader. 

Pernå Skärgårds Vattenandelslags förslag till verksamhetsområde
finns som bilaga.

Centralen för näringsliv och infrastruktur har i enlighet med 8 § i
lagen om vattentjänster begärt utlåtanden av Affärsverket Lovisa
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Vatten, Borgå stads hälsoskydd, byggnads- och miljönämnden
samt närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland.

Dessutom var planen framlagd på stadens anslagstavla
29.7–29.8.2019.

Under tiden för framläggandet inlämnades fyra anmärkningar.

Inlämnade utlåtanden:

Affärsverket Lovisa Vatten 
Affärsverket Lovisa Vatten har inget negativt att anmärka om
Pernå Skärgårds Vattenandelslags ansökan om
verksamhetsområde. Andelslaget har redan byggt sitt
huvudsakliga nät och både vatten- och avloppslinjerna verkar
operativt vara fungerande ur Affärsverket Lovisa Vattens
synvinkel. Andelslagets grunder till att ansöka om
verksamhetsområdet är motiverade såväl ekonomiskt som
tekniskt.

Miljöhälsosektionen i Borgå stad
Miljöhälsosektionen anser det vara nödvändigt att
verksamhetsområdet förstärks. Antalet anslutare som använts som
grund för planeringen säkerställer strömningen av tillräckligt med
hushållsvatten och att hushållsvattenomsättningen i nätet är
tillräckligt. På så sätt kan man förebygga att kvaliteten på
hushållsvattnet i nätet försvagas. 

Miljöhälsosektionen har inte annat att anmärka i ärendet.

Byggnads- och miljönämnden
Byggnads- och miljönämnden är tillsynsmyndighet
(miljövårdsmyndighet) i enlighet med lagen om vattentjänster. I
utlåtandet betraktas avgränsningen av verksamhetsområdet ur
miljövårdsmässig aspekt, det vill säga närmast beträffande
avledning av avloppsvatten.

Enligt 7 § i lagen om vattentjänster (119/2001) ska ett
vattentjänstverks verksamhetsområden omfatta de områden där det
är behövligt att ansluta fastigheterna till vattentjänstverkets
vattenledningsnät och spillvattennät på grund av genomförd eller
planerad samhällsutveckling. Dylika områden är till exempel
detaljplaneområden och tätorter med en personekvivalent som
överskrider 2 000.

Strand- och grundvattenområden är områden som är känsliga för
förorening. Ur miljövårdsmässig aspekt är det behövligt att ansluta
sådana strand- och grundvattenområden till spillvattenavlopp där
byggnadsbeståndet är tätt, trots att områdena inte är
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detaljplaneområden eller tätorter.

Det föreslagna verksamhetsområdet omfattar till största delar
strand- och grundvattenområdena som fyller de ovan nämnda
kriterierna. För vissas del ska avgränsningen på grund av
miljöskyddsmässiga orsaker ändå justeras. Till avgränsningen för
verksamhetsområdet ska anslutas alla AT-områden inom Härpe
grundvattenområde. Nu saknas det från avgränsningen AT-område
i södra delen av Sarvsalövägen och västra delen av
Stensundsvägen. Utanför avgränsningen finns även AO- och
AM-område inom Malmsby grundvattenområde. Dessutom ska
man till avgränsningen för verksamhetsområdet tillägga
RA-områdena för de öar dit vattenledningar och avloppsrör enligt
kartan över verksamhetsområdet har byggts (Eldörarna,
Karlaxholmen, ön öster om Österängsholmen).

Vad gäller övriga områden är avgränsningen för
verksamhetsområdet igen för approximativ. Till
verksamhetsområdet ska inte innefattas planernas M-, MT-, MU-,
MU-1- och SL-områden, i och med att det i dessa områden inte
finns något behov enligt 7 § i lagen om vattentjänster för detta. För
denna del ska avgränsningen för verksamhetsområdet justeras
bland annat vad gäller Stadslandet/Furusundet och Lubondas,
området väster om Härpeviken, på området mellan
Skutskepparvägen och Djupudden, inom Sarvsalö stranddetaljplan
och området norr om Bredviksvägen (Storäng). På motsvarande
sätt ska avgränsningen för verksamhetsområdet minskas bland
annat på Pörtesholmen, mellan stranden och Dalsviksvägen samt i
Malmsby.

Tillandnings- och vattenområdena (till exempel norra delen av
Sarvsalö, Sundsvik-Kärpe, Mjölknäs) ska även avlägsnas från
avgränsningen för verksamhetsområdet.

Byggnads- och miljönämnden konstaterar dessutom att
godkännandet av verksamhetsområdet inte längre automatiskt
innebär att alla fastigheter på verksamhetsområdet måste ansluta
sig till vattenledningen eller spillvattenavloppet.
Anslutningsförpliktelsen har lindrats i 10 § i lagen om
vattentjänster. Utanför tätorter omfattar anslutningsförpliktelsen
till spillvattenavlopp endast sådana fastigheter på strand- och
grundvattenområden vars spillvattensystem efter 31.10.2019 inte
fyller kraven i miljöskyddslagen.

Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland fäster
uppmärksamhet vid följande frågor:
Avgränsningarna i Pernå Skärgårds Vattenandelslags förslag till
verksamhetsområde har i huvudsak gjorts klart och i enlighet med
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fastighetsgränserna.

I vattenandelslagets förslag till har man avgränsat från
verksamhetsområdet fastigheter som är belägna i nätens
omedelbara närhet, bland annat de områden som i kartförslaget
märkts ut med rött. Enligt 7 § i lagen om vattentjänster ska Lovisa
stad bedöma innefattandet av dessa områden i
verksamhetsområdet.

I den nordöstra delen av verksamhetsområdeskartan, (i närheten av
området för Sea Golf Rönnäs) finns också ett område där vatten-
och avloppsledningar går enligt kartförslaget, men området har
inte innefattats i verksamhetsområdet. Om man i kartan visat
vattenförsörjningslinjer som hör till ett annat
vattenförsörjningsverk, till exempel Affärsverket Lovisa Vatten,
borde detta framkomma av kartförslaget. I förslaget till
verksamhetsområde har man inte framfört tätortsavgränsningar
och man kan av förslaget inte noggrant tolka vilka de områden är
som ska innefattas av vattenledningsnätet och av avloppsnätet.

Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nylands förslag
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland föreslår att Lovisa
stad gör ett nytt förslag till verksamhetsområde genom att beakta
vattenandelslagets förslag. Förslaget till verksamhetsområde bör
ändras så att man i den beaktar och framför kraven i § 7 och § 8 i
lagen om vattentjänster.

7 § i lagen om vattentjänster
Verksamhetsområdena för vattentjänstverken inom en kommuns
område ska omfatta de områden där det är nödvändigt att ansluta
fastigheterna till vattentjänstverkets vattenledning eller avlopp på
grund av på grund av realiserad eller planerad samhällsutveckling.

I förslaget om verksamhetsområde bör tilläggas även de områden
som ska anslutas till vattenledningsnätet och avloppsnätet samt
tätortsavgränsningarna som förutsätts i 8 § i lagen om
vattentjänster.

I samband med beslutet om godkännande ska man även fastställa
en målinriktad tidtabell som motsvarar samhällsutvecklingens
behov. Tidtabellen skulle vara för att få nätet att omfatta de olika
delarna av verksamhetsområdet.

Det är bra att i beslutet om verksamhetsområde framställa vatten-
och avloppslinjerna samt verksamhetsområdena för de övriga
vattentjänstverkena som är verksamma i området. Då kan man
bedöma hela områdets tillgänglighet till vattenförsörjningstjänster
och nätens omfattning.
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Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland begär att Lovisa stad
skickar beslutet över verksamhetsområdet sig för kännedom.

Centralen för näringsliv och infrastruktur har utifrån utlåtandena
utarbetat ett preciserat förslag om verksamhetsområdet.

Bilaga 116 
Bilaga 1 – Preciserat verksamhetsområde
Bilaga 2 – Pernå Skärgårds Vattenandelslags förslag

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå
stadsstyrelsen och stadsfullmäktige att verksamhetsområdet för
Pernå Skärgårds Vattenandelslag förstärks enligt kartan som utgör
bilaga 1. 

 Behandling: åsikt antecknas som bilaga. 

Bilaga 116-03 

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämnden remitterade enhälligt
ärendet för ny beredning. 

 Fortsatt behandling: Näringslivs- och infrastrukturnämnden, 
  stadsstyrelsen och stadsfullmäktige

 ---

NLIN § 18

Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn 050 382 7550

Man har begärt utlåtande av Pernå Skärgårds Vattenandelslag om
förslaget till preciserat verksamhetsområde.

Styrelsen för Pernå Skärgårds Vattenandelslag har behandlat och
godkänt det preciserade förslaget till verksamhetsområde på sitt
möte 9.12.2019.

Bilaga 9 1. Preciserat verksamhetsområde

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå
stadsstyrelsen och stadsfullmäktige att verksamhetsområdet för



LOVISA STAD PROTOKOLL 4/2020 15

Protokolljust.

Pernå Skärgårds Vattenandelslag förstärks enligt kartan som utgör
bilaga 1. 

 Behandling: Ledamot Hagfors lämnade i ärendet ett förslag (bilaga 09-02). 

Ledamot Hagfors förslag:
Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå för
stadsstyrelsen och stadsfullmäktige att verksamhetsområdet för
Pernå Skärgårds Vattenandelslag fastställs i enlighet med kartan i
bilaga 1, dock så att anslutningspunkten inte får bestämmas
närmare än 100 meter från den närmaste byggnad som ska
anslutas. 

Ledamot Hämäläinen understödde förslaget.

 Omröstning: Föredragandens förslag JA fick fem röster (Hyvönen, Mettinen,
Skogster, Staffans och Sjödahl) och ledamot Hagfors förslag NEJ
fick tre röster (Kähärä, Hämäläinen och Hagfors).

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag. 

 Fortsatt behandling: stadsstyrelsen och stadsfullmäktige

 ---

STST § 40
 Bilaga nr 1.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att verksamhetsområdet
för Pernå Skärgårds Vattenandelslag förstärks enligt kartan som
utgör bilaga.

Beslut: Infrastrukturchef Markus Lindroos presenterade ärendet.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 41 24.02.2020

Utlåtande om Social- och hälsovårdsministeriets slutrapport för utredningen om en
särlösning för social- och hälsovården i Nyland–huvudstadsregionen–Helsingfors

42/05/2020

STST § 41
 Beredning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom, tfn 040 551 75 51,

direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors, tfn 0440
555 216 och grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tfn 040 570
28 07

Bakgrund

 Social- och hälsovårdsministeriet begärde 13.1.2020 av Lovisa
stad ett utlåtande om slutrapporten för utredningen om en
särlösning för social- och hälsovården i Nyland,
huvudstadsregionen och Helsingfors.

 Enligt regeringsprogrammet för statsminister Marins regering ska
regionala särdrag beaktas i den mån det är möjligt i social- och
hälsovårdsreformen och i ordnandet av servicen. Regeringen
utredde en särlösning för Nyland, huvudstadsregionen och
Helsingforsregionen i samarbete med städerna och kommunerna i
området före utgången av 2019.

 I utredningen granskades motiveringarna och randvillkoren för
den eventuella särlösningen samt alternativen för genomförandet.
Styrgruppen för utredningen av särlösningen framförde i
slutrapporten som underlag för den fortsatta, gemensamma
beredningen ett alternativ enligt vilket det skulle finnas fyra
självstyrande områden i Nyland och dessutom Helsingfors stad,
som skulle ha ansvar för ordandet av social- och
hälsovårdsuppgifter på motsvarande sätt som de självstyrande
områdena. De självstyrande områdena skulle ha det primära och
allmänna ansvaret för att ordna specialiserad sjukvård, medan
HUS skulle ha sekundärt ansvar för att ordna specialiserad
sjukvård i enlighet med vad som föreskrivs i lag.

Utlåtande av stadsstyrelsen i Lovisa stad

1. Beaktas regionens särdrag i fråga om social- och hälsovården i
tillräcklig utsträckning i den modell som föreslås i rapporten?

Till största delen.

I en situation där den nationella lösningen skulle basera sig på att flytta
ansvaret för ordnandet av social- och hälsovårdstjänster till



LOVISA STAD PROTOKOLL 4/2020 17

Protokolljust.

självstyrande enheter som är större än kommunerna är den föreslagna
modellen med fem områden en modell som i huvudsak beaktar
särdragen för landskapet Nyland samt för kommunerna och städerna.
Varje kommun i vart och ett område ska ha möjlighet att påverka
planeringen och ordnandet av verksamheten.

2. Beaktas regionens särdrag i fråga om räddningsväsendet i tillräcklig
utsträckning i den modell som föreslås i rapporten?

Ja.

Vad gäller ordnandet av räddningsväsendet förorsakar den föreslagna
modellen ingen ändring för Lovisa stads del i och med att
ansvarsområdena för räddningsväsendet skulle bibehållas oförändrade
i den föreslagna modellen. Detta är ytterst viktigt i östra Nyland för att
räddningsväsendet här har en roll som avviker från det övriga området
bland annat på grund av kärnkraftverket som finns i Lovisa. Det är
även viktigt att man med lagstiftning kan säkerställa det att
räddningsväsendet har möjlighet att samarbeta mellan de självstyrande
områdena och även landskapen till exempel vid katastrof- ja
störningssituationer.

3. Möjliggör den föreslagna särlösningsmodellen bättre tillgång till
behövlig och tillräcklig social- och hälsovård jämfört med en modell
med en enda anordnare i hela regionen?

Till största delen. 

Modellen beaktar i huvudsak bra de lokala särbehoven för servicen i
östra Nyland. I Lovisa stad växer andelen personer över 65 år i en
snabbare takt än i de övriga kommunerna i Nyland, vilket ställer stora
utmaningar på förstärkandet av tjänsterna på basnivån. Den föreslagna
lösningen för anordnande av specialiserad sjukvård förbättrar
förutsättningarna även lokalt för en integration av tjänsterna på
basnivå och specialiserad nivå.

4. Möjliggör särlösningen att integrerade, klientspecifika helheter av
social- och hälsovårdstjänster på basnivå kan genomföras i regionen på
ett bättre sätt än i en modell med en enda anordnare i hela regionen?

Ja.

I Lovisa stad har vi redan integrerat social- och hälsovården på
basnivå, vilket möjliggör mer klient- eller patientorienterade
servicehelheter. För att kunna säkerställa en smidig process i
fortsättningen även på svenska, måste särskild uppmärksamhet ägnas
åt och åtgärder vidtas vad gäller de språkliga rättigheterna.

Modellen för en regional anordnare som är av Nylands storlek och
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sålunda geografiskt omfattande kan fjärma social- och
hälsovårdstjänsterna helt och hållet från kommunens övriga tjänster
som främjar och stöder välfärd.

5. Möjliggör särlösningen att tjänster på specialiserad nivå kan
genomföras på ett bättre sätt än i en modell med en anordnare i hela
regionen?

Till största delen.

Den modell för ordnande av specialiserad sjukvård som framställdes i
rapporten möjliggör att arbetsfördelningen och samarbetet mellan
HUS och de självstyrande områdena i riktning mot smidigare
integrerade servicekedjor. Detta möjliggör beaktandet av de olika
områdenas särdrag bättre än modellen för en regional anordnare.

6. Möjliggör särlösningen funktionell integration av social- och
hälsovårdstjänster på basnivå och specialiserad nivå i regionen?

Ja.

Ökandet av storleken och minskandet av antalet av anordnare av
social- och hälsovårdstjänster samt den föreslagna HUS-lösningen
skapar bättre förutsättningar för en integration av tjänsterna på basnivå
och specialiserad nivå. Det mest väsentliga i integrationen är
utvecklingen av gemensamma verksamhetssätt

7. Enligt förslaget ska självstyrande områden ha det primära och
allmänna ansvaret för ordnandet av den specialiserade sjukvården,
medan HUS ska ha ansvar som grundar sig på lag och
organiseringsavtal. Anser ni att den lösning som föreslås i rapporten är
genomförbar med tanke på ordnandet av social- och
hälsovårdstjänsterna samt med tanke på administrationen och HUS
ägarstyrning, och tryggar lösningen ordnandet av social- och
hälsovårdstjänsterna i regionen?

Ja.

Det är viktigt för området att lösningen säkerställer kontinuiteten av
HUS verksamhet. Med tanke på hela Nyland är det bra att lösningen
även möjliggör att de självstyrande områdena och HUS kommer
överens om att flytta ansvaret för ordnandet till HUS. Ett avtal om
anordnande är ett mer flexibelt sätt än lagstiftningen att
överenskomma om mer detaljerad arbetsfördelning och om
strukturerna. Man bör i lagstiftningen och med en god dialog
överenskomma noggrant om arbetsfördelningen mellan HUS och de
självstyrande områdena.

8. Säkerställer särlösningen tillräckligt bärkraftiga områden för att ordna
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social- och hälsovårdstjänsterna?

Ja.

I Nyland finns det kommunspecifika och regionala skillnader, men
jämfört med den nationella nivån är Nylands ekonomiska och
verksamhetsmässiga bärkraft jämförelsevis god.

9. Säkerställer särlösningen att invånarna har möjligheter att delta och
påverka?

Till största delen.

Trots att stora områden inverkar negativt på närdemokrati säkerställer
indelandet av Nyland i fem självstyrande områden invånarnas
möjligheter till deltagande och påverkan av verksamheten för det
självstyrande området bättre än om Nyland skulle utgöra ett
självstyrande område. Om alla kommuner inte kan garanteras en egen
representant i alla förtroendeorgan, innebär det en ofördelaktig lösning
med tanke på invånarnas möjligheter till deltagande och påverkan.
Därutöver bör man i tvåspråkiga självstyrelseområden beakta
säkerställandet av den svenskspråkiga befolkningens möjligheter att
påverka.

10. Säkerställs demokratin i särlösningen på det sätt som förutsätts enligt
grundlagen? Om inte, hur kan invånarnas möjligheter att delta och
påverka stärkas i den föreslagna modellen?

Modellen som grundar sig på fem områden kan ur demokratisk
synvinkel utgöra en bättre lösning än ett alternativ där Nyland utgör ett
självstyrande område.

11. Är tjänsterna mer jämlika i den föreslagna modellen än i en modell
med en enda anordnare i hela regionen?

Till största delen.

Då man granskar jämlikhet från invånarnas synvinkel kan jämlikheten
till och med förbättras eftersom de regionala särdragen bättre kan
beaktas i modellen för fem självstyrande områden.

12. Gör särlösningen det möjligt att tillgodose de språkliga rättigheterna i
regionen på ett bättre sätt än i en modell med en enda anordnare?

Ja.

I östra Nyland kan man erbjuda tjänster på svenska bättre i modellen
för fem självstyrande områden än i modellen för hela landskapet. För
att de språkliga rättigheterna skulle beaktas i tillräcklig omfattning i
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anordnandet av social- och hälsovården måste man satsa på både
servicenätet och myndighetsförvaltningen. Man måste anvisa
tillräckligt med resurser för planeringen och utvecklingen av tjänster
på svenska. Man bör sporra till samarbete som överskrider
områdesgränser vid ordnandet av vissa specialtjänster på svenska

13. Genom hurdana åtgärder och i vilka tjänster skulle de språkliga
rättigheterna kunna stärkas?

Personalens språkkunskap måste kartläggas och ökas för att man ska
kunna skapa fungerande servicestigar på svenska och upprätthålla
telefontjänster och övriga klient- eller patienttjänster på svenska.
Tillgängligheten av tjänster på svenska kan vid behov säkerställas
genom att centralisera rådgivningen, handledningen och servicen för
svenska klienter- och patienter. Dylika tjänster är till exempel tjänster
inom psykiatrin, vård utom hemmet inom barnskyddet och vissa
tjänster för funktionsnedsatta personer. Dessutom bör man utveckla
digitala lösningar som motsvarar behoven av både den finska och
svenska befolkningen.

14. Hurdana konsekvenser bedömer ni att särlösningen har som en del av
den lösning som regeringen har planerat för hela landet?

Trots att särlösningen avviker strukturellt från hela landets reform,
driver särlösningen innehållsmässigt social- och hälsovården i Nyland
mot samma riktning som på övriga håll i landet. Särlösningen skapar
förutsättningar för genomförandet av en mer kontrollerad social- och
hälsovårdsreform även i Nyland.

15. Har ni förslag till namn på de självstyrande områdena?

Till namn för östra Nyland självstyrande område föreslås Östra
Nylands landskap

16. Övriga fritt formulerade kommentarer om slutrapporten

Enligt Lovisa stads åsikt är den särlösning som baserar sig på fem
självstyrande områden det mest genomförbara alternativet. Lovisa stad
betonar att beredningen av särlösningen, inklusive den fortsatta
beredningen av lagstiftningen, bör göras i intensivt samarbete med
städerna, kommunerna och samkommunerna i området.

Särlösningen verkar till sitt utgångsläge vara samma som i andra delar
av landet, trots att man inte ännu förfogar mer detaljerade uppgifter till
exempel om modellen för finansieringen av reformen. I beredningen är
det viktigt att beakta utöver de konsekvenser som
finansieringsmodellen har på social- och hälsovårdstjänsterna
dessutom mer generella konsekvenser för kommunernas ekonomi och
förutsättningarna för långfristig hållbar tillväxt i Nyland och hela
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landet. Finansieringsmodellen för social- och hälsovårdstjänsterna
jämte dess konsekvenser bör analyseras i intensivt samarbete med
kommunfältet. Valet ska grunda sig på evidensbaserad kunskap så att
man kan säkerställa ett likställt bemötande av kommunerna och finna
en ekonomiskt hållbar lösning för den offentliga ekonomin som
helhet.

I rapporten framförs ingen konsekvensbedömning, utan den baserar sig
enbart på en granskning av det administrativt-juridiska anordnandet.
Ur städernas och kommunernas perspektiv kan man sålunda inte i
tillräcklig mån bedöma konsekvenserna till exempel vad gäller
servicenätet och nivån samt vårdkedjorna. Lovisa stad förbehåller sig
rätten att uttala sitt slutliga ställningstagande om social- och
hälsovårdsreformen då lagstiftningen och förslaget till helhetslösning
färdigställts.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen beslutar ge ett utlåtande i enlighet med det
ovanstående.

  Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Ledamot Tom Liljestrand föreslog att det till punkt 13 i utlåtandet
som nästsista mening läggs till meningen ”Den svenska
handikappservicen ska säkerställas med särskilda åtgärder” och att
det till slutet av svaret i punkten som ny mening tilläggs ” Inom de
självstyrande områden som är tvåspråkiga ska påverkningsorganet
för minoritetsspråkgruppen vara på nämndnivå”.

  Ledamot Mikael Karlsson understödde ledamot Tom Liljestrands
förslag.

  Förslaget godkändes enhälligt.

  Beslut enligt förslaget med beaktande av tilläggen i utlåtandets
punkt 13.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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Stadsstyrelsen § 42 24.02.2020

Statsandelarna för driftsekonomin 2020

139/02.05.01/2020

STST § 42
 Beredning: ekonomichef Fredrik Böhme

 Finansministeriet har fattat beslut om statsandelen för basservice
och fastställt utjämningen för 2020 av statsandelarna som baserar
sig på kommunens skatteinkomster. Likaså har Finansministeriet
fattat beslut om kommunernas grunddel i
hemkommunsersättningarna för 2020. Enligt 5 § i lagen om
statsandel för kommunal basservice (1704/2009) utgörs
statsandelen för kommunal basservice av följande
statsandelsgrunder:

1. de kalkylerade kostnaderna för de statsandelsåligganden som avses i
1 § 1 momentet

2. grunderna för bestämmande av tilläggsdelar för fjärrorter, på basis av
självförsörjningsgraden i fråga om arbetsplatser samt för kommuner
inom samernas hembygdsområde.

 För ordnande av de statsandelsåligganden som avses i 1 § beviljas
kommunen i statsandel för kostnaderna ett belopp som fås när de
kalkylerade kostnaderna som bestäms enligt 6–13 § adderas och
kommunens självfinansieringsandel enligt 56 § dras av från
summan. År 2020 är kommunens självfinansieringsandel 3 654,72
euro per invånare (3 524,51 euro år 2019). Till det belopp som fås
på detta sätt läggs de i 26–28 § avsedda tilläggsdelarna för
fjärrorter, på basis av självförsörjningsgraden i fråga om
arbetsplatser och för kommuner inom samernas hembygdsområde.

 Statsandelen för kommunal basservice ökas eller minskas med de
poster som avses i 7 kap. i lagen. Dessa är

 utjämning av statsandelen på basis av skatteinkomsterna
 utjämning till följd av ändringen av statsandelssystemet 2010
 beaktande av arbetsmarknadsstöd och utkomststöd i statsandelen
 utjämning som hänför sig till reformen av arbetsmarknadsstödet 2015
 beaktande av ändringar av beskattningsgrunder i statsandelen
 överföring av finansiering som hänför sig till landskapsförbundens

uppgifter
 minskning i anslutning till överföringen av det grundläggande

utkomststödet till FPA
 minskning i anslutning till konkurrenskraftspaketet
 minskning i anslutning till pensionsstödet
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 tidsbegränsade minskningar och ökningar av statsandelen till
kommunerna.

 Enligt 29 § i lagen om statsandel för kommunal basservice
beviljas kommunen en på skatteinkomsterna baserad ökning
(utjämningstillägg) eller minskning (utjämningsavdrag) av
statsandelen. Vid beräkningen av kommunens kalkylerade
skatteinkomst beaktas kommunalskatten och kommunens andel av
samfundsskatten. Vid beräkningen av den kalkylerade
skatteinkomsten beaktas dessutom 50 procent av den kalkylerade
fastighetsskatten för kärnkraftverk.

 Till kommunerna betalas i samband med statsandelarna ett belopp
som motsvarar de ändringar i kommunalskatteinkomsterna som
föranleds av ändringar i beskattningsgrunderna och som
genomförts från och med finansåret 2010. Beloppet som betalas
till kommunen motsvarar mängden förlorade skatteinkomster. Vid
beräkningen av de skatteintäkter kommuner förlorat för finansåret
tillämpas beskattningsuppgifterna för året före det år som föregått
finansåret och skatteprocenten för det år som föregått finansåret
samt invånarantalet vid utgången av det år som föregått finansåret.

 Totalsumman för statsandelarna för basservicen i Lovisa stad
uppgår till 27 520 055 euro (25 716 163 euro 2019). Beloppet
utökas med ett utjämningstillägg som grundar sig på
skatteinkomsterna och som uppgår till 1 236 959 euro (-515 990
euro 2019).

 År 2020 är grunddelen för hemkommunersättningen 2020
6 796,81 euro (6 600,17 euro 2019). Hemkommunsersättningens
nettobelopp uppgår till 616 022 euro medan den 2019 uppgick till
638 870 euro. 

 För Lovisa stad är slutsumman för statsandelen för undervisnings-
och kulturväsendet -1 025 749 euro (-913 477 euro 2019). 

 I budgeten 2020 är statsandelarna 28 434 068 euro och enligt
Undervisnings- och kulturministeriets samt Finansministeriets
beslut från slutet av december betalas det 2020 sammanlagt
28 347 287 euro till staden i statsandelar, vilket är 86 781 euro
mindre än budgeterat.

 Bilaga nr 2:
 Jämförelse med föregående år och med budgeten för 2020.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen antecknar besluten om statsandelar för
driftsekonomin 2020 för kännedom och konstaterar att
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omprövning inte begärs gällande besluten.

Beslut: Enligt förslaget.

  Vid slutet av behandlingen av ärendet gav ekonomichefen
stadsstyrelsen en muntlig översikt över det ekonomiska läget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 43 24.02.2020

Att utse representanter till ordinarie förbundsmöte 2020 för Sydkustens
landskapsförbund r.f.

102/00.04.01/2020

STST § 43
 Beredning: direktör för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Medlemmarna i Sydkustens landskapsförbund r.f. kallas till
ordinarie förbundsmöte som hålls tisdag 21.4.2020 i Raseborg.

 Medlemskommunerna utser högst en ordinarie representant för
varje påbörjat tusental av sina svenskspråkiga invånare samt
personliga ersättare för dessa (7). Lovisa stad har rätt att utse sju
representanter till förbundsmötet.

 Bilaga nr 3.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen utser ordinarie representanter och personliga
ersättare för dessa för Lovisa stad till Sydkustens förbund r.f:s
ordinarie förbundsmöte 2020.

Beslut: Till representanter till ordinarie förbundsmötet 2020 för
Sydkustens landskapsförbund r.f. valdes enhälligt Marina Bruce
(som ersättare Tom Liljestrand), Nina Björkman-Nystén (som
ersättare Jonna Hinttaniemi) och Roger Turku (som ersättare
Thomas Rosenberg).

 ---
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Nämnden för fostran och bildning § 8 29.01.2020
Stadsstyrelsen § 44 24.02.2020

Val av namn till skolorna i Forsby från och med 1.8.2020

164/12.00.00/2020

NFB § 8

Beredning: utbildningschef Timo Tenhunen, tfn 0440 555 332,
rektor för Koskenkylän koulu Katja Smeds tfn 040 753 6414 och
rektor för Forsby skola Helena Järventaus, tfn 0440 555 988

Den nya skolfastigheten i Forsby skall enligt tidtabellen bli klar i
maj 2020. Från och med läsåret 2020-21 inleder både Forsby skola
och Koskenkylän koulu sin verksamhet i de nya lokalerna. Under
byggprojektets gång har det i flera repriser diskuterats om
skolornas namn.

I stadsfullmäktiges 8.9.2019 (§ 99) slutbehandlade
fullmäktigemotion 17.11.2019,  föreslås att skolornas namn ändras
till Mikael Agricolas skola och Mikael Agricolan koulu bland
annat med hänvisning till att skolfastigheten ligger på ett
kulturhistoriskt område och att utvecklaren av bokspråket är från
Pernå.

Med detta som utgångspunkt har utbildningschefen, rektorerna
och lärarkåren kommit fram till att namnfrågan avgörs i samband
med att den nya skolfastigheten blir klar.

Utbildningschefen har tillsammans med rektorerna och skolornas
personal utgått från, att skolorna inte byter namn för att skolornas
namn i likhet med de flesta övriga skolor beskriver var skolan
ligger.Då bägge skolor använder samma lokaler är det mera
praktiskt att den helhet som består av enheter inom Forsby
bildnings- och välfärdscentrum har ett gemensamt namn. Det blir
också enklare för övriga användare att hänvisa till helheten än till
enskilda skolor i samma fastighet.

Rektorerna fick som uppdrag att inleda arbetet med namnförslaget.
En namntävlan utlystes 16.12.2019 med information via Wilma,
Lovisa stads Facebook-sidor och via massmedierna. Ett
frågeformulär uppgjordes för allmänheten. Rektorerna utsåg en
jury bestående av skolans rektorer, utbildningschefen samt
representanter för elevkårerna, lärarna, personalen, byaföreningen
och vårdnadshavarna. Namnförslaget skulle vara juryn tillhanda
7.1.2020.
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Rektorerna kallade 17.1.2020 in juryn för att gå igenom de
inkomna förslagen. Juryns uppgift var att från ca 50 varierande
förslag föra fram tre namnförslag bland vilka eleverna och
personalen skulle rösta fram sitt förslag.

De olika namnförslagen som juryn utgick ifrån var:
 Koskenkylän koulukeskus - Forsby skolcentrum
 Mansikkamäki - Smultonbacka
 Pernajanlahden koulukeskus - Pernåvikens skolcentrum
 Mäntymäen koulukeskus - Tallbackens skolcentrum
 Kullbymäen koulukeskus - Kullby skolcentrum

Till omröstning valde juryn tre alternativ:
 Koskenkylän koulukeskus - Forsby skolcentrum
 Pernajanlahden koulukeskus - Pernåvikens skolcentrum
 Mäntymäen koulukeskus - Tallbackens skolcentrum

Motiveringarna till alternativen var:

- namnet kopplar ihop området till en servicehelhet både dagstid och
kvällstid

- namnet har kopplingar till området eller lokalhistorien
- namnet fungerar bra både på finska och svenska

Utgående från röstningen som genomfördes i båda skolorna
22.1.2020 fick namnet Koskenkylän koulukeskus - Forsby
skolcentrum majoritetens röster.

Namnet skall tas i bruk 1.8.2020 då båda skolorna  inleder sin
verksamhet i de nya lokalerna.

Föredragning: direktören för centralen för bildning och välfärd
Kirsi Kinnunen tfn 0440 555 250

Förslag: Nämnden för bildning och välfärd beslutar att föreslå för
stadsstyrelsen och vidare till stadsfullmäktige att servicehelheten
där Koskenkylän koulu och Forsby skola finns heter Koskenkylän
koulukeskus - Forsby skolcentrum från och med 1.8.2020.

Beslut: Beslut enligt förslaget.

 ---

STST § 44
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att servicehelheten där
Koskenkylän koulu och Forsby skola finns heter Koskenkylän
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koulukeskus - Forsby skolcentrum från och med 1.8.2020.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 45 24.02.2020

Tjänsteinnehavarbeslut stadsstyrelsen för kännedom

STST § 45
 Följande tjänsteinnehavare har sänt sina beslutsförteckningar

stadsstyrelsen för kännedom:

 stadsdirektör, § 4/2020
utnämnande av vikarie för direktören för centralen för bildning och
välfärd

 Bilaga nr 4.

Förslag: Stadsstyrelsen antecknar besluten för kännedom och meddelar
tjänsteinnehavare att den inte enligt 92 § i kommunallagen
kommer att ta ärende till behandling.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 46 24.02.2020

Nämndernas och sektionernas beslut

STST § 46
 Följande nämnder har sänt beslutsförteckningar från sina möten:

 näringslivs- och infrastrukturnämnden 6.2.2020

 Affärsverket Lovisa Vatten 11.2.2020

 grundtrygghetsnämnden 13.2.2020

Förslag: Stadsstyrelsen antecknar beslutsförteckningarna för kännedom och
meddelar nämnderna och sektionerna att den inte enligt 92 § i
kommunallagen kommer att ta ärendena till behandling.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 47 24.02.2020

Anmälningsärenden stadsstyrelsen för kännedom

390/00.01.01/2018, 28/00.04.01/2020

STST § 47
a) Helsingfors förvaltningsdomstols beslut nr 20/0071/2:

Kommunalbesvären angående val av tjänsteinnehavare

b) Regionala räddningsnämnden i Östra Nyland, protokoll 1/2020
14.1.2020

c) Helsingfors och Nylands sjukvårdsdistrikt, styrelsens protokoll
10.2.2020

d) Nylands förbund, lndskapsfullmäktiges föredragningslista 1/2020
25.2.2020.

Belsut: Till anmälningsärenden tillades

e) Välfärdsnämndens representant till arbetsgruppen för uppdatering av
de frivilliga programmen för turism, kultur och skärgård vilka härletts
ur stadens strategi.

  Antecknades för kännedom.

 ---
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Grundtrygghetsnämnden § 3 16.01.2020
Stadsstyrelsen § 26 10.02.2020
Stadsstyrelsen § 48 24.02.2020

Att ansluta sig till klient- och patientdatasystemet Apotti

51/00.01.02/2020

GN 16.01.2020 § 3
 Beredning: ekonomiplanerare Annette Povenius, tfn

0440 555 927, och grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tfn
040 570 2807

Grundtrygghetscentralens klient- och patientdatasystem och
att utveckla dem

Med datasystem avses ett program eller ett system för elektronisk
hantering av klientuppgifter inom social- och hälsovården med
vilket man sparar och upprätthåller klient- eller patientdokument
och uppgifterna i dem. Den datasystemhelhet som används vid
Lovisa stads grundtrygghetscentral behöver förnyas.
Hälsovårdstjänsterna har använt patientdatasystemet Pegasos
sedan 1994. Socialväsendet har använt systemet Pro Consona
sedan 2008. Utöver dessa har tandvården använt Mediconsult Oy:s
patientdatasystem Mediatri sedan 2018. Systemen Mediatri och
Pegasos har redan anslutit sig till det nationella patientdataarkivet
inom hälsovården, men det är inte möjligt för Pro Consona att
ansluta sig till klientdataarkivet för socialvården.

Grundtrygghetscentralen har kartlagt olika alternativa datasystem
för att få tillgång till en tidsenlig, gemensam och enhetlig
datasystemhelhet som gör det möjligt att på ett bättre sätt än
tidigare stöda verksamheten och hantera helheter. CGI:s patient-
och klientdatasystem Pegasos och Pro Consona är övergående
system. CGI kommer i framtiden att gradvis förnya bägge
systemen till Omni-system, som består av flera olika moduler
vilka uppdateras i den nuvarande tekniska miljön i enlighet med
kundens val. Målet är att Pegasos och Pro Consona har genomgått
den heltäckande omvandlingen till Omni-system fram till 2023.
Förnyelsearbetet inleds kommande år genom att den första
Omni-versionen för socialvården publiceras. Enligt planerna ska
den första Omni-versionen för hälsovården produceras senast
2021. Det verkar som om Omni kan anslutas till klientdataarkivet
för socialvården först 2023.
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Utöver Pegasos, Pro Consona och Mediatri använder
grundtrygghetscentralen i Lovisa stad flera system och program
som tillhandahålls av andra tjänsteleverantörer. På grund av detta
är den tekniska miljön splittrad och hanteringen av systemen
icke-centraliserad.

Ett regionalt enhetligt patient- och klientdatasystem (Apotti)

Apotti är ett omfattande reformprojekt som förnyar social- och
hälsovårdens verksamhet och datasystem och som syftar till
ibruktagandet av ett regionalt enhetligt datasystem som bidrar med
bättre kvalitet och gör det möjligt att utveckla verksamheten på ett
ännu bättre sätt. Bakom Apotti-systemet ligger ett långt
utvecklingsarbete där man utnyttjat de bästa sakkunniga inom
olika branscher.

KL-Kuntahankinnat Oy (numera Hansel Oy) medverkar i en
upphandlingsring som utfört konkurrensutsättningen av klient- och
patientdatasystemhelheten för kommuner och samkommuner för
social- och hälsovård. Också Lovisa stad kan ansluta sig och bli
användare av systemet i enlighet med villkoren för upphandlingen.
Lovisa stad meddelade redan 2012 Helsingfors och Nylands
sjukvårdsdistrikt om sin preliminära vilja att börja använda klient-
och patientdatasystemtjänsten Apotti. Lovisa stad måste dock fatta
ett slutgiltigt beslut inom kort, eftersom kommunerna endast har
möjlighet att ansluta sig till ramavtalet för klient- och
patientdatasystemet fram till 20.4.2020.

Utöver Helsingfors och Nylands sjukvårdsdistrikt (HNS) använder
Helsingfors, Vanda, Kyrkslätt, Grankulla, Tusby och Kervo för
närvarande Apotti. Flera kommuner håller just nu på att utreda om
Apotti lämpar sig för deras verksamhet, så också de övriga
kommunerna i östra Nyland.

Utredning om anslutning till Apotti

Till stöd för beslutsfattandet har grundtrygghetscentralen rett ut
fördelarna och riskerna med samt kraven och kostnaderna för en
anslutning till Apotti. För att kunna ansluta sig till Apotti behöver
Lovisa stad fatta beslut om anslutningen i sina förtroendeorgan
före utgången av mars månad, eftersom anslutningen ska
behandlas på Oy Apotti Ab:s bolagsstämma efter det att Lovisa
stad godkänt anslutningen och de nödvändiga avtalen ska
undertecknas före 20.4.2020. Efter beslutsfattandet genomför
Lovisa stad en ansökan om anslutning till Apotti och påbörjar
uppbyggnaden av en egen Apotti-organisation. Enligt
uppskattning kan Lovisa stad tidigast ta Apotti i bruk hösten 2021.
Det slutgiltiga beslutet om tidtabellen för ibruktagandet fattas av
Apottis styrgrupp där alla medlemmar i Apotti finns
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representerade.

Fördelar

I systemet Apotti finns både uppgifterna för patienter inom den
specialiserade sjukvården och uppgifterna för patienter inom
primärvården i samma system, vilket å sin sida förbättrar
kontinuiteten i vården. Bland annat det faktum att det enbart finns
en läkemedelslista per patient förbättrar säkerheten vid
läkemedelsbehandling. Att resultaten från laboratorieprov och
bildanalyser är tillgängliga för båda parterna minskar också antalet
överlappande undersökningar. Även om det är fråga om ett
gemensamt register förblir självbestämmanderätten hos patienten,
eftersom det alltid är patienten som godkänner eller förbjuder
överföringen av uppgifter.

Apotti erbjuder talrika funktioner och möjligheter.
Ägarorganisationerna gör upp egna riktlinjer för vilka egenskaper
som tas i bruk. Det är också möjligt att skapa en förbindelse inom
Apotti (Apotti Linkki) till Kymsote, där en del av Lovisa stads
invånare får vård. Apotti Linkki är en skyddad webbportal, via
vilken man begränsat kan dela patient-/klientuppgifter båda
vägarna till användare utanför organisationen för att förbättra
koordineringen av vården och tjänsterna. Detta är inte möjligt i de
nuvarande systemen, så förbindelsen skulle klart bidra till ökad
patientsäkerhet.

Apotti erbjuder också kommuninvånarna digitala tjänster, bland
annat via kanalen Maisa. Maisa är en kanal för digitala tjänster
mellan yrkespersoner och medborgarna. Via Maisa kan
kommuninvånaren bland annat kommunicera elektroniskt med en
yrkesperson och öppna ett videobesök för yrkespersonen, svara på
symtomförfrågningar och beställa tider. Maisa gör det möjligt för
patienten att delta i sin egen vård och anteckna uppgifter för
egenuppföljning (till exempel blodtryck och blodsockervärden).

De fördelar i helhet som Apotti-systemet erbjuder, det vill säga
enhetliga förfaranden och mätare, effektivare inriktning av
arbetstiden, minskning av negativa händelser samt elektroniska
tjänster, är alla sådant som också grundtrygghetscentralen i Lovisa
stad eftersträvar. Apotti skulle ersätta nästan alla de nuvarande
systemen som används i grundtrygghetscentralen. Apottis
allmänna stödmodell, vilken utöver lokala stödpersoner och
huvudanvändare även inkluderar stöd dygnet och året runt, är en
stor förbättring jämfört med nuläget, där stöd enbart finns att tillgå
under tjänstetid.

Riskanalys
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Då frågan utreddes konstaterade man att det utöver möjligheter
finns risker med att ansluta sig till Apotti men också med att
lämna sig utanför systemet. Utifrån riskanalysen bedömde man
dock att riskerna i anknytning till att Lovisa stad inte ansluter sig
är mer betydande än de risker som hänför sig till anslutningen.
Den eventuella anslutningen av Lovisa till Apotti infaller i
slutskedet av ibruktagandena. Således kan Lovisa stad påverka
utvecklingen av Apotti enbart under en kort tid, men är ändå
tvungen att finansiera kostnaderna för genomförandefasen i
efterskott genom anslutningsavgiften. Å andra sidan garanterar det
att man ansluter sig i slutskedet av ibruktagandena sannolikt att
systemet kan tas i bruk smidigare, då de fel som framkommit vid
inledningsfasen redan hunnit korrigeras.

Lovisa stads andel av aktiestocken är enbart cirka en procent, så
stadens rösträtt inom Apotti blir rätt liten. Eftersom det är fråga
om ett system som tillhandahålls av en enda leverantör och det
inte finns någon konkurrens, finns det också i fortsättningen risker
i anknytning till prissättningen och produktutvecklingen.
Dessutom krävs det mycket av hela personalen i och med att
verksamheten genomgår en stor förändringsprocess. Det skulle
dock även annars krävas mycket av personalen, eftersom de
system som grundtrygghetscentralen använder i vilket fall som
helst är i behov av en större förnyelse. Om Lovisa stad inte
ansluter sig till Apotti, kommer staden att vara tvungen att
genomföra den stora förnyelsen som behövs i princip helt ensam.
Det finns inte några andra systemreformsprojekt som motsvarar
Apotti i Finland. Anslutningen till Apotti förordas också av att det
inte är förnuftigt för Lovisa att bli ensamt, om de andra
kommunerna i Nyland och särskilt i östra Nyland bestämmer sig
för att ansluta sig. Trots den social- och hälsovårdsreform som är
på gång och trots resultaten av särlösningen för Nyland kommer
Oy Apotti Ab att fortsätta i sin nuvarande form.

Krav för anslutningen

Om stadsfullmäktige i Lovisa stad beslutar att Lovisa stad ska bli
delägare i bolaget och att förhandlingar ska inledas, påbörjas
förberedelserna för delägarskap. Förberedelserna inom
anslutningsprocessen inbegriper förhandlingar med Apotti
projektbyrå och också med Hansel Oy om anslutning till
upphandlingsringen. Dessutom inleds avtalsförhandlingar med Oy
Apotti Ab. Vid förhandlingarna behandlas delägarens ställning,
förpliktelser och avtal. Efter förhandlingarna beslutar bolagets
styrelse om den slutliga anslutningsavgiften och övriga villkor
samt lägger fram för bolagsstämman ett förslag till ny delägare.
Efter bolagsstämman finslipas anslutningsavtalet. Slutligen
beslutar stadsfullmäktige i Lovisa stad om godkännandet och
undertecknandet av avtalet.
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Finansiering och kommunens roll inom Oy Apotti Ab

Som ägare äger Lovisa stad bolaget Apotti tillsammans med de
andra kommunerna och HNS. I praktiken ansluts nya ägare genom
riktad aktieemission. Då en ny ägare blir delägare i bolaget utökas
bolagets aktiestock med antalet aktier som den nya ägaren innehar,
vilket innebär att den procentuella ägarandelen för de gamla
ägarna minskas i samma förhållande. Antalet aktier räknas i
förhållande till folkmängden i Lovisa och Lappträsk 2013, och då
skulle Lovisa stads andel av aktiestocken uppgå till elva aktier.

Anslutningskostnaderna består av teckningspriset och
anslutningsavgiften. För Lovisa stad utgör teckningspriset 258 000
euro, vilket förfaller till betalning i samband med anslutningen.
Teckningspriset består av aktiekapitalet och de placeringar i
fonden för inbetalt fritt eget kapital som delägarna gjort
2015–2019. Lovisa stad deltar i dessa med en andel som
motsvarar stadens ägarandel. Anslutningsavgiften för Lovisa stad
uppgår till 776 000 euro. Anslutningsavgiften baserar sig på
sådana kostnader för förberedelser för projektbyrån och
upphandlingsringen som ägarna betalat innan Lovisa stad anslutit
sig samt på en gemensam ägarfakturering, vilken består av
kostnader för produktion och administration. Både teckningspriset
och anslutningsavgiften tas i sin helhet upp i Apottis fond för
inbetalt fritt eget kapital. I samband med anslutningen kommer
Lovisa stad att belastas av de gemensamma
utvecklingskostnaderna som ackumulerats i Apottis balansräkning,
vilka uppskattningsvis kommer att uppgå till 168 miljoner euro
vid utgången av 2019. Lovisa stad belastas av dessa kostnader till
ett belopp som motsvarar stadens ägarandel.

Utvecklingen av Apotti-systemet finansieras med långfristiga lån.
För att upphandlingen av klient- och patientdatasystemet ska
kunna finansieras är det nödvändigt att varje delägare beviljar
bolaget en proprieborgen som motsvarar delägarens ägarandel.
Lovisa stads andel uppgår enligt uppskattning till 2 800 000 euro,
dock så att stadens proprieborgen aldrig överstiger stadens andel
av bolagets totala lånebelopp enligt stadens ägarandel (för
närvarande cirka 1 %).

De årliga kostnaderna för Apotti-systemet består av fakturerade
förvaltnings-, underhålls- och avskrivningskostnader.
Faktureringen av förvaltnings- och underhållskostnader inbegriper
fasta och rörliga kostnader för produktion samt allmänna
rörelsekostnader. De fasta förvaltnings- och
produktionskostnaderna faktureras delägarna månatligen i relation
till ägarandelen och enligt verkliga kostnader. De rörliga
produktionskostnaderna, såsom underhållskostnaderna för
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licenser, faktureras enligt antalet användare enbart av de delägare
som använder sig av klient- och patientdatasystemstjänsten.
Avskrivningskostnaderna faktureras från och med den tidpunkt då
systemet tas i bruk fram till oktober 2028, och faktureringen
baserar sig på de ackumulerade utvecklingskostnaderna i
balansräkningen. Det kalkylerade priset för Apotti-systemet är 167
euro per användare per månad 2021 och sjunker till 155 euro per
användare år 2022. Priset per användare inbegriper ingen andel av
utvecklingskostnaderna det vill säga av de fakturerade
avskrivningskostnaderna. Den nuvarande sammanlagda kostnaden
per användare per månad inom grundtrygghetscentralen uppgår till
cirka 108 euro, eftersom totalkostnaderna för de olika systemen
uppgår på årsnivå till cirka 600 000 euro. Utöver dessa kostnader
utgör grundtrygghetscentralens andel av stadens
dataförvaltningskostnader cirka 300 000 euro. Enligt bedömningen
kommer ekonomisk nytta att uppkomma bland annat genom att
den tid som används för underhåll och uppdatering av program
minskas, den tid som används för fakturering minskas, den tid
som används för förnyande av recept sparas och den tid som
används för besök på den öppna mottagningen förkortas.

Föredragning: grundtrygghetsdirektör Carita Schröder

Förslag: Grundtrygghetsnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och vidare
stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar förbereda anslutningen till
Apotti och inleder förhandlingar om delägarskap med Hansel Oy
och Oy Apotti Ab.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

STST § 26
 Föredragning: direktören för stadskanslicentralen Kristina

Lönnfors

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar
förbereda anslutningen till Apotti och inleder förhandlingar om
delägarskap med Hansel Oy och Oy Apotti Ab.

  Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Monica Hostio från Apotti Ab och direktören för
grundtrygghetscentralen Carita Schröder presenterade
Apotti-programmet.

  Ledamot Tom Liljestrand föreslog att ärendet bordläggs. Förslaget
godkändes enhälligt.



LOVISA STAD PROTOKOLL 4/2020 38

Protokolljust.

  Ärendet bordlades. 

  En aftonskola om Apotti ordnas för stadsfullmäktiges ledamöter
19.2.2020 klockan 19.30 (direkt efter stadsfullmäktiges
sammanträde). 

 ---

STST § 48
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar
förbereda anslutningen till Apotti och inleder förhandlingar om
delägarskap med Hansel Oy och Oy Apotti Ab.

Beslut: Enligt förslaget.

  Ledamot Ralf Sjödahl avlägsnade sig från sammanträdet klockan
19.31.

 ---
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Stadsstyrelsen § 49 24.02.2020

Övriga ärenden

STST § 49

Beslut: Inga övriga ärenden.

 ---


